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אם אינך רואה מייל זה אנא לחץ כאן

רבעון שני לשנת 2022!
דבר המנכ"ל:

שותפים לדרך,
אנו מסכמים רבעון שני המאופיין בעשייה משמעותית ואינטנסיבית לה הפורום הציבורי שותף בזירה
החוץ ביתית בישראל. ברבעון זה, תחת קידום אתגרי זירת כפרי הנוער, הובלנו מהלכים אסטרטגיים
שמטרתם מכוונת להעלאת תקנת המודרכות בסך 56 מיליון ₪ לשנה, וזאת בשילוב כוחות ושותפות עם
כפרי הנוער ואיגוד הבעלויות. לאורך העשורים שחיקת תקציב המודרכות בכפרי הנוער הוביל לפגיעה
בטיב השירותים המסופקים לבני הנוער השוהים במסגרת פנימייתית זו, תוך יצירת אתגר ניהולי במציאת
פתרונות וחלופות יצירתיים בקרב מנהלי כפרי הנוער. זוהי מציאות הגורמת לעוול ומחייבת שינוי ולקיחת
אחריות מחודשת של המדינה על אוכלוסיית הנערים המופנית לכפרי הנוער. ברבעון זו התחלנו בפעולה
אסטרטגית, בסימן "מתחייבים לכפרי הנוער – סוגרים את החוב, מפצים על הפער", שתימשך בחודשים
הקרובים, ואשר שמה לה כמטרה להוביל לשינוי המיוחל ולהחזיר את החוב המוסרי של מדינת ישראל
כלפי אותם אלפי מתחנכים בזירת כפרי הנוער. כחלק מהפעולות שבוצעו, התקיים אירוע שדולה גדול
ומוצלח בכנסת ישראל בהשתתפות שרים, חברי כנסת, נציגי משרד החינוך, מנהלי/ת כפרי נוער
ובעלויות, בוגרים, פילנתרופים וארגוני מגזר שלישי הפועלים בזירה זו. אתגר נוסף מתמקד בקידום
החקיקה עבור צעירים חסרי עורף משפחתי ובוגרי השמה חוץ ביתית בישראל. את פירות המאמצים
בקידום החוק ניתן היה לראות בצעד חשוב בדרך, באישור קריאה טרומית והעברת הדיון על הנושא
בתקופה הקרובה לוועדת הרווחה והעבודה. לאור פיזור הכנסת והיציאה לבחירות, המהלך יימשך בכנסת
הבאה ויושלם בתהליך החקיקה המיוחל. בכך, נוביל לבשורה משמעותית ולאומית עבור אלפי בוגרים
נעדרי עורף משפחתי הזקוקים למעטפת מענים עד גיל 25. הפורום הציבורי ממשיך בעשייה הענפה בכל
תחומי הליבה יחד עם שותפים רבים לדרך, בהתוויית מדיניות, חקיקה וקידום מיזמים לרווחתם של ילדי

הזירה החוץ ביתית בישראל.
 

בברכה, 
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אבי אלבאז, מנכ"ל הפורום הציבורי - כפרי הנוער, פנימיות הרווחה והאומנה בישראל.

אירועים משמעותיים ברבעון החולף:
בתחום כפרי הנוער

הפורום הציבורי בשותפות אסטרטגית שנרקמה עם תא מנהלי כפרי הנוער ואיגוד הבעלויות של כפרי
הנוער, החל במהלך לאומי רחב היקף שמטרתו העלאת תקנת המודרכות שנשחקה והגיעה בשנה זו ל-
67% בלבד, ומשמעותה פגיעה תקציבית בסך 56 מיליון ₪ בשנה לכפרי הנוער. המהלך משלב פעילות
רחבה בקידום מדיניות ושינוי תקציב המדינה, לצד ניתוח שחיקת התקציב בעשור האחרון והבאתו לדיון

בוועדת החינוך ומשרד האוצר, ומלווה בקמפיין פרסומי ארצי ורחב בנושא.

אירוע השדולה לקידום כפרי הנוער והפנימיות בכנסת ישראל
בסוף יוני החולף, התקיים אירוע של השדולה לקידום כפרי הנוער והפנימיות בכנסת ישראל בראשות יו"ר
השדולה, ח"כ משה (קינלי) טור-פז. האירוע היה בסימן "מתחייבים לכפרי הנוער – סוגרים את החוב,
מפצים על הפער". האירוע הלאומי החשוב והמרשים, התקיים במעמד נציגי משרד החינוך, נציגות
מרשימה של מנהלי ונציגי בעלויות כפרי הנוער, בוגרים, פילנתרופיה וארגוני מגזר שלישי. באירוע נכחו
השרים: שר התרבות והספורט- חילי טרופר, שרת הכלכלה והתעשייה- אורנה ברביבאי, וכן חברי כנסת
רבים: מוסי רז, מופיד מרעי, ולדימיר בליאק, טטיאנה מזרסקי, עידית סילמן, ענבר בזק, רם שפע, שמחה

רוטמן, מיקי זוהר, מיכאל ביטון, נעמה לזימי ורם בן ברק. 
האירוע, שהינו חלק מהעשייה של הפורום הציבורי, לרבות הקמת השדולה עצמה, מעלה על נס חשיבות
זירת כפרי הנוער וצורך השעה לתקן עוולה ארוכת שנים של שחיקה תקציבית הפוגעת בטיב השירותים

הניתנים ל- 11,000 חניכי כפרי הנוער. להלן מבחר ציטוטים בולטים מהאירוע:
 מר אבי נאור, יו"ר הפורום הציבורי, בדבריו: "הנאמנות והמסירות של כפרי הנוער לצרכיה של
מדינת ישראל תמיד היו ותמיד יהיו. ומכאן, שהפער התקציבי בין מה שכפרי הנוער זקוקים ובין מה

שהם מקבלים, אינו עולה בקנה אחד עם מבחן המציאות".
 חבר הכנסת ויו"ר השדולה, משה (קינלי) טור-פז: "זו לא שדולה רגילה, אתם תראו פה
התעניינות למרות שזה יום לפני התפזרות הכנסת, חברי כנסת ושרים שמשמעותיים מאוד
בעשייה הפוליטית ובכירי משרד החינוך. אנחנו נעסוק פה היום ב'מאסלו', ב-איך אנחנו נותנים

לילדים השלמה לבית".
 שרת הכלכלה והתעשייה, אורנה ברביבאי: "התפיסה ההוליסטית שמסתכלת על הצעיר/ה כמשהו
שלם שמגיע לו מימוש הפוטנציאל שלו בכל נקודת זמן בעיצוב האישיות שלו, להיות אזרח

נורמטיבי שמתפתח, בהחלט משתלמת, כשרת הכלכלה אני אומרת גם בהיבט הכלכלי".
 שר התרבות והספורט, חילי טרופר: "הפחד שלי זה שבתוך המערכת של המדינה יהיה חינוך עני

למי שצריך את החינוך הכי עשיר... האחריות שיש לנו זה לא להניח לדבר הזה".
 

בסיום האירוע סיכם ואמר מר אבי אלבאז, מנכ"ל הפורום הציבורי - כפרי הנוער, פנימיות הרווחה
והאומנה בישראל: "על אף מציאות פוליטית זו, בחרנו והתעקשנו לקיים את אירוע השדולה היום, כי עבור
אלפי ילדים ובני נוער השוהים בִכְפָרֵי הנוער, עבור מנהלי ומנהלות כפרי הנוער והצוותים המקצועיים
העוטפים את החניכים – אין את הפריבילגיה לעצור, להמתין, להשתהות. זוהי שעת חירום... זו העת
לזעוק בִשְמָם של בני הנוער, שהם הַפָנִים של המאבק הנוכחי. הם אומנם נֶעֶדָרִים מישיבה זו, מִטְעָמִים
ברורים, אך רוחם ונוכחותם נוֹשֶבֶת כָאן ומביאה את כל הכוחות שהתרכזו כאן היום בסולידריות מלאה,

לְהָבִיעַ את זעקתם ובקשתם לקבל את המגיע להם".
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בתחום האומנה
במסגרת פעילות הפורום הציבורי בשותפות עם משרד הרווחה והביטחון החברתי וחמשת ארגוני
האומנה, מקדם הפורום בימים אלו מספר תיקוני חוק בתחום האומנה לצד מחקר שייעשה בתחום,
בתיאום ושותפות עם יו"ר ועדת הרווחה והעבודה בכנסת, ח"כ אפרת רייטן-מרום. מתוכנן בהמשך קיום
יום עיון לאומי להעלאת המודעות לחשיבות תחום האומנה, וכן קידום מחקר בנושא מודלים לפעולה

בתחום האומנה. 

בתחום בוגרי ההשמה החוץ ביתית
לאחר שברבעון הקודם שיתפנו בדבר הגשת הצעת החוק עבור צעירים חסרי עורף משפחתי בוגרי
השמה חוץ ביתית על-ידי חברי הכנסת רם שפע ונעמה לזימי בשיתוף הפורום הציבורי וגורמים נוספים,
אנו מתרגשים לספר כי החוק עבר בקריאה טרומית בכנסת במהלך חודש יוני. אנו מצפים לקידום החוק
ואישורו, מהלך אשר יוביל לבשורה משמעותית עבור אלפי צעירים חסרי עורף משפחתי, בוגרי מסגרות

חוץ ביתיות בישראל.  

מיזם חלוקת שוברי קרביץ בסך 750,000 ₪ עבור 2,500 חניכי כפרי נוער
במסגרת מיזם משותף עם 'הקרן לידידות', חולקו 2,500 שוברי קנייה לחניכי כפרי הנוער המיועדים
למימוש ברשת חנויות 'קרביץ', וזאת לקראת פתיחת שנת הלימודים הקרובה. שוברי הרכישה מיועדים
להצטיידות וכלי למידה לשנה החדשה. אנו נרגשים על השותפות עם הקרן לידידות והמינהל לחינוך

התיישבותי, פנימייתי ועליית הנוער, ומודים על ההזדמנות לקחת חלק בפרויקט לאומי זה.  
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 office@forumknp.org.il :טל: 04-9532737 | מייל
הפורום הציבורי- כפרי הנוער , פנימיות הרווחה והאומנה בישראל, 

כפר הנוער רמת הדסה- השקדים 111, קריית טבעון
www.fkn.org.il

office@forumknp.org.il על ידי office@forumknp.org.il -הודעה זו נשלחה ל

על מנת להסיר עצמך מרשימת תפוצה זו לחץ כאן

גם דיוור זה נשלח על ידי פולסים
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